
 

 

BZ.0012.3.2018 

  PROTOKÓŁ nr 3/2018 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Zgromadzenia Górnośląsko Zagłębiowskiej Metropolii 
z dnia 6 września 2018 r. 

 
 

1. Otwarcie posiedzenia obrad. 
Posiedzenie Komisji otworzył i prowadził Tomasz Szczerba – Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej  
 
 

Posiedzenie Komisji odbyło się w Urzędzie Metropolitalnym Górnośląsko-Zagłębiowskiej 
Metropolii (Katowice, ul. Barbary 21A, sala konferencyjna nr 226). 
 

2. Stwierdzenie prawidłowości zwołania posiedzenia oraz jego zdolność do podejmowania 
uchwał. 
Stwierdzono prawidłowość zwołania posiedzenia oraz zdolność do podejmowania uchwał. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 
1) Tomasz Szczerba – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-

Zagłębiowskiej Metropolii, 
2) Barbara Prasoł – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia 

Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii, 
3) Marek Cyl – Członek Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-Zagłębiowskiej 

Metropolii, 
4) Krzysztof Dudziński – Dyrektor Biura Obsługi Zarządu i Zgromadzenia Metropolii, 
5) Małgorzata Książek-Grelewicz – Kierownik Wydziału Obsługi Zgromadzenia, 
6) Michał Koj – Główny Specjalista w Biurze Obsługi Zarządu i Zgromadzenia Metropolii. 

 
3. Przyjęcie porządku obrad.  

Członkowie Komisji jednogłośnie zaakceptowali porządek obrad w zaproponowanym brzmieniu. 
 

4. Przyjęcie protokołu nr 2/2018 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia 
Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii z dnia 11 maja.  
Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu jednogłośnie przyjęli protokół Nr 1/2018  
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii 
odbytego w dniu 11 maja 2018 roku.  
 

5. Analiza wykonania planu finansowego za I półrocze 2018 rok  
Mariusz Konopka – Skarbnik Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii przedstawił członkom 
Komisji sprawozdanie z wykonania planu finansowego.  
Tomasz Szczerba – Przewodniczący Komisji zapytał co ze środkami niewykorzystanymi przez 
gminy w ramach funduszu solidarności w roku kalendarzowym. 
Mariusz Konopka – Skarbnik Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii poinformował, że istnieje 
możliwość korekty zatwierdzonych już projektów, ponadto zgodnie z zawartymi umowami do 15 
września gminy korzystające z funduszu muszą podać informację o wydatkowaniu środków w 
ramach zawartych umówi. Po uzyskaniu pełnej informacji Zarząd podejmie decyzję co zrobić z 
niewykorzystanymi środkami. 
Barbara Prasoł – Zastępca Przewodniczącego Komisji zadała pytanie dot. wykonania budżetu 
w zakresie inwestycji.  
Mariusz Konopka poinformował, że budżet był szacowany z zabezpieczeniem dlatego w roku 
bieżącym mogą pojawiać się niewykonania. Trwają prace nad korektą budżetu. 

 

6. Analiza wykonania Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Mariusz Konopka – Skarbnik Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii przedstawił członkom 
Komisji sprawozdanie z analizy Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
Marek Cyl – członek Komisji zadał pytanie dotyczące dochodów ze składek członkowskich? 
Mariusz Konopka – Skarbnik Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii przedstawił członkom 



 

 

Komisji sprawozdanie z analizy Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
objaśnił, że składki są w tabeli nr 9 kolumna 12 obejmuje wszystkich członków GZM, obecnie 
wszystkie składki są realizowane na bieżąco – wykonanie na 30 czerwca wynosi 50% czyli 
wszyscy członkowie płacą na bieżąco. 
 

7. Kontrola działań Zarządu w zakresie przedsięwzięć współfinansowanych ze 
środków unijnych (koncepcje i plany) 
Tomasz Szczerba - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii poprosił o streszczenie działań związanych z Centralnoeuropejskiego 
Demonstratora Dronowego. 
Jacek Woźnikowski – Dyrektor Departamentu Rozwoju Społeczno-Gospodarczego i 
Współpracy omówił stan prac związanych z utworzeniem CDD, wyraził jednocześnie nadzieje 
na uruchomienie CDD do końca 2018 r. Poinformował również o wdrożeniu procesu konsultacji 
z samorządami oraz mieszkańcami GZM dotyczącymi CDD. 

 

8. Analiza stanu zatrudnienia  
Tomasz Szczerba - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii stwierdził, że przedstawiony materiał dotyczący analizy zatrudnienia 
został przygotowany jasno i rzetelnie oraz że wynika z niego iż w Urzędzie Metropolitalnym 
Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii nie można stwierdzić przerostu zatrudnienia względem 
realizowanych działań. 
 Członkowie Komisji przyjęli informację dotycząca analizy stanu zatrudnienia Urzędu 
Metropolitalnego Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii 
 

9. Strategia działań GZM 
Andrzej Kolat – Dyrektor Departamentu Strategii i Planowania przedstawił członkom Komisji 
aktualne działania Urzędu Metropolitalnego dotyczący przyjęcia strategii – proces konsultacji 
zostanie zamknięty 17 września. Dyrektor zaznaczył, że równolegle prowadzone są rozmowy z 
RDOŚ w kwestii oddziaływaniu programu strategii na środowisko. Wniosek do MIiR o 
dofinansowanie w latach 2021 – 2025 – czekamy na aprobatę MIiR.  
Tomasz Szczerba - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii w jaki sposób Metropolia może wspierać mniejsze gminy, aby ideę 
metropolii wspierać i informować mieszkańców, że są w metropolii, jakie z tego tytułu są 
korzyści.  
Grzegorz Kwitek – Członek Zarządu Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii poinformował 
członków Komisji, iż cykl Debat „Tu Metropolia” zostanie wznowiony po wyborach.  
 

10. Kontrola projektu rower metropolitalny (możliwość wdrożenia, zaawansowanie prac) 
Karolina Mucha-Kuś – przedstawiła Członkom Komisji oficera rowerowego GZM Marcina 
Dworaka, a także postęp prac związanych z utworzeniem standardów i wytycznych związanych 
z projektowaniem i budowaniem tras rowerowych na terenie GZM. Trwają również pracę 
związane z analizą rynku rowerów miejskich w gminach, a także rozmowy dotyczące modelu 
biznesowego na jakim miałby opierać się metropolitalny system rowerów miejskich. 
Marcin Dworak – oficer rowerowy GZM przedstawił ideę projektu studium tras rowerowych oraz 
na jakim etapie jest utworzenie dokumentu. Poinformował również że jesteśmy na etapie 
budowy największej w Europie wypożyczalni rowerów IV generacji. Górnośląsko-Zagłębiowska 
Metropolia jest pierwszą instytucją, która założyła projekt na tak szeroką skalę.  
Barbara Prasoł – Zastępca Przewodniczącego Komisji zasugerowała przedstawienie 
wstępnych standardów i wytycznych związanych z projektowaniem i budowaniem tras 
rowerowych na ternie GZM zostały przedstawione członkom zgromadzenia w najbliższym 
czasie. 
 

11. Studium transportowe – siatka połączeń na nowo 
Grzegorz Kwitek – GZM uczestniczy w pracach prowadzonych przez subregion centralny. 
Trwają prace związane z analizą ruchu – obecnie w KZK trwają prace nad przetworzeniem 
danych i stworzenia analizy ruchu osób, samochodów osobowych ciężarowych itd. Na 
podstawie tych danych przeprowadzona zostanie analiza siatki połączeń. GZM chce włączyć w 
siatkę połączeń koleje. Podpisana umowa z Politechniką, która ma poszerzyć studium 



 

 

transportowe o kolej metropolitalną. Poinformował również, że nowy model ruchu zostanie 
opracowany do końca września, a wprowadzenie nowej siatki połączeń będzie stopniowe z 
uwagi za zobowiązania zawarte przez przewoźników z terenu metropolii. 
 
 

12. Informacja o stanie przygotowań ZTM do przejęcia zadań KZK GOP, MZKP Tarnowskie  
Góry oraz MZK Tychy 
Tomasz Szczerba - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii zapytał czy data 1 styczeń jest zagrożona. 
Grzegorz Kwitek – Członek Zarządu Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii poinformował, że 
wszelkie prace związane z podjęciem uchwał dotyczyły przekazania zadań do Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii. Na podstawie uchwał podpisane będzie porozumienie, kolejno 
przejęcie praw i obowiązków KZK GOP, MZK Tarnowskie Góry oraz MZK Tychy – zostanie 
stworzona jedna jednostka organizacyjna GZM. Poinformował, że data 1 styczeń na dzień 
dzisiejszy jest niezagrożona. 
Anna Urbanek – Kierownik działu usług przewozowych – poinformowała o trwającej analizie 
DueDiligence w zakresie połączenia organizatorów przewozów. Wypracowany został 
konsensus w kwestii projektu budżetów. Opracowany został standard ujednolicenia systemów 
informatycznych. Przygotowany jest harmonogram prac związanych z przejęciem – prace 
wykonywane są w założonych terminach. ZTM prowadzi prace nad ujednoliceniem m.in. 
numerów linii autobusowych. Trwają rozmowy z producentem oprogramowania do rozkładów 
jazdy w sprawie ujednolicenia i wdrożenia programu. Przetarg na linie do Pyrzowic – otwarcie 
7 września. Do lutego opracowanie korzyści i kosztów wprowadzenia elektromobilności. 
Barbara Prasoł – Zastępca Przewodniczącego Komisji zapytała jaki wynosi koszt ulg dla dzieci 
do 16 roku życia. 
Mariusz Dziesiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu poinformował, że 
płatność będzie dokonywana na podstawie ilości osób uprawnionych do korzystania ze zniżki – 
uwzględniając procentowy odsetek nie korzystających z transportu publicznego. Podstawa do 
rozliczenia zostanie podana po zebraniu informacji od KZK GOP. 
 

13. Sprawy różne i wolne wnioski 
Tomasz Szczerba - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii – zaproponował kolejne posiedzenie Komisji Zgromadzenia na dzień 
4 październik o godzinie 10.00 w siedzibie GZM.  

 
14. Zamknięcie obrad posiedzenia Komisji. 

Tomasz Szczerba - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii, w skutek wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie 
Komisji. 

 

 

 

 

 

 

Protokolant      Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Michał Koj            Tomasz Szczerba 


